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 ČERVEN 2023 

OÚ Čistá 
Kontakt: 313 54 94 54 
Úřední hodiny: 
Pondělí, středa    8:00 - 11:30  
  12:00 - 17:00 
Ostatní dny po telefonické domluvě 

------------------------------------------ 
Sběrný dvůr obce Čistá 
Středa  16:00 - 17:00 
Sobota    9:00 - 11:00 

(10.6., 24.6.) 

------------------------------------------ 
Pošta Čistá 
Kontakt: 954 227 034 
Provozní doba: 
PO11:00 - 12:00 a 13:00 - 18:00 
ÚT 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
ST 11:00 - 12:00 a 13:00 - 18:00 
ČT 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
Pá 8:00 - 12:00 a 13:00 - 15:00 
SOBOTA, NEDĚLE ZAVŘENO 
------------------------------------------ 
Praktický lékař pro dospělé: 
ZZ Sedmikráska s.r.o.  
MUDr. Marie Jenšovská 
MUDr. Jiří Jenšovský 
kontakt: 737 526 622 
Ordinační hodiny: 
Úterý, pátek 8:00 - 12:00 
7:00 – 8:00 pouze sestra  
(odběry krve, injekce) 
------------------------------------------ 
Praktický zubní lékař: 
MUDr. Martina Svobodová 
Kontakt: 723 778 187 
              313 549 401 
Ordinační hodiny: 
Pondělí    8:00 - 12:00 
Čtvrtek  12:00 - 17:00 
Pátek    8:00 - 12:00 
------------------------------------------ 
Bohoslužby kostel sv. Václava 
Úterý   16:30 
Neděle     8:00 

 

SLOVO 
STAROSTKY 

Vážení spoluobčané, 
rychle jsme se přehoupli do letního 
počasí, s vysokými teplotami a bohužel 
bez vidiny srážek. Na konci května 
z důvodu velkého sucha vyhlásil 
Středočeský kraj zákaz rozdělávání ohňů a zákaz vjezdu na polní cesty. 
Bohužel riziko požárů je velmi vysoké a již několik požárů v našem okolí 
propuklo. Apeluji proto na Vás, dodržujte tato opatření, a zároveň Vás 
prosím o šetření s pitnou vodou. Dlouhodobá předpověď zatím neukazuje 
na vydatnější srážky, proto musíme s vodou šetřit.  
      Během měsíce května probíhala poslední fáze výstavby kanalizace a 
v současné době dochází k obnově povrchů na veřejných prostranstvích. 
Dva roky výstavby kanalizace byly náročné, ale vše se blíží ke zdárnému 
konci stavebních prací. Po dokončení stavby pro nás ještě celá akce 
nekončí. Po napojení všech nemovitostí dojde na začátku příštího roku 
k vyhodnocení provozu a poté teprve může obec požádat o kolaudaci 
stavby a uvedení kanalizace a ČOV do trvalého provozu. V současné době je 
povolen zkušební provoz. Teprve po uvedení do trvalého provozu se 
zpracuje závěrečné vyhodnocení projektu a obec bude muset doložit 
splnění všech stanovených podmínek SFŽP. Od počátku roku jsme také 
prošli náročnou kontrolou NKÚ na tento projekt. Jsem ráda, že výsledek 
kontroly dopadl výborně, závěr kontroly je bez jakýchkoliv pochybení a 
porušení podmínek dotace. To, že kontrola dopadla dobře, je důkazem 
výborné práce týmu lidí jak z úřadu, tak i smluvních partnerů.  
    Kdo jste šel posledních pár dní kolem Závlah, mohl jste si všimnout nově 
vysazených stromů a keřů. MO ČRS zde ve spolupráci s obcí vysadila jedlou 
alej, která se skládá z ovocných keřů a stromů. Byly vysazeny arónie, dříny, 
muchovníky, hlohy, lísky, slivoně, červené bezinky a na podzim budou 
dovysazeny jabloně a ořešáky. Projekt jedlé aleje byl realizován za ocenění 
Zelená stuha v soutěži Vesnice roku a našim rybářům patří poděkování za 
péči o krajinu. V měsíci červnu bude realizován projekt Čistá je zelená za 
finanční odměnu z této soutěže. Dojde ke kompletní revitalizaci 
historických šeříků na náměstí Jar. Vrchlického a revitalizaci zeleně v okolí 
kostela sv. Václava. 
    V současné době se započalo se zpracováním studie obnovy veřejných 
prostranství po stavbě kanalizace. Dokumentace bude zpracována dle 
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OBECNÍ ÚŘAD 
INFORMUJE 

podmínek výzvy IROP a opatření budou muset splňovat zelenomodrou infrastrukturu, což znamená šetrné 
hospodaření s dešťovou vodou v území. Projekt bude řešit i dopravní infrastrukturu, zejména autobusové 
zastávky.  
    V měsíci červnu nás také čeká několik kulturních akcí např. dětský den, taneční zábava, koncerty v Cihelně 
nebo v klubu Čistá radost. Zároveň se připravujeme na naši největší akci, a to na Anenskou pouť, která 
v letošním roce připadla na poslední víkend v červenci. Více se dozvíte na plakátech jednotlivých akcí.  
    Vážení spoluobčané přeji vám krásné a pohodové počasí.     

Blanka Čebišová, starostka obce 
_________________________________________________________________________________________ 

 

Výstavba kanalizace a ČOV 
Stavba kanalizace a ČOV bude začátkem měsíce června dokončena dle schválené smlouvy s dodavatelem a 
předána obci. V současné době byly položeny nové asfaltové povrchy a postupně se upravují veřejná 
prostranství a poslední přípojky k nemovitostem na veřejných částech.   Jsem ráda, že se postupně napojují 
další jednotlivé nemovitosti.  Opět bych chtěla připomenout, aby vlastníci nemovitostí nejdříve navštívili 
obecní úřad a podepsali smlouvu o připojení, nezapomínali pořizovat fotodokumentaci a situační plánek 
připojení. Prosím, nezapomínejte kontaktovat zaměstnance úřadu, aby přišel zkontrolovat napojení na 
kanalizaci ještě před záhozem. Fyzická kontrola a zdokumentování je opravdu nutné, neboť obec bude muset 
dokládat dokumentaci o připojení k závěrečnému vyhodnocení akce. Je v zájmu nás všech, aby dokončení 
stavby kanalizace a ČOV proběhlo v pořádku a splnili jsme všechny závazné parametry dotace, zejména 
připojení nemovitostí. Zároveň bych chtěla připomenout, že po vyhodnocení zkušebního provozu bude stavba 
uvedena do trvalého užívání a stávající jednotná kanalizace bude sloužit už pouze jako dešťová. Z žádné 
nemovitosti již nebude možné do původní kanalizace odvádět splaškové vody. V případě vašich dotazů jsme 
všichni na úřadě maximálně vstřícní a připraveni podat informace a dle možností pomoci.  

                                              Blanka Čebišová, starostka obce 
 

__________________________________________________________________________________ 
 

Provozní doba sběrného dvora v roce 2023: 
 
středa  16:00  - 17:00   
sobota        9:00  -  11:00   (pouze v určené dny) 
(10. a 24. června, 15. a 29. července, 12. a 26. srpna) 

 

 

Odečty vodoměrů za období 1.5.2022 – 30.4.2023 
 
Občanům, kteří nenahlásili stav vodoměru do 30. května 2023, bylo vodné a stočné stanoveno odhadem ze 
spotřeby minulých let. 
 

Tašky na třídění odpadu 
 
Na obecním úřadě jsou k prodeji 2 velikosti tašek na tříděný odpad (papír, plast a sklo). Tašky jsou barevně 
rozlišené, sepnuté suchými zipy, takže je lze snadno rozpojit a potřebnou komoditu odnést do tříděného 
odpadu. Cena za sadu je 51,- Kč a 54,- Kč. 
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ZŠ A MŠ 
ČISTÁ 

 

_________________________________________________________________________________________ 

 

Poznávací zájezd Moritzburg – Drážďany 
Po úspěšném zahraničním zájezdu, díky němuž jsme 
poznali krásy hlavního města Německa, jsme se 
rozhodli znovu uspořádat exkurzi k našim západním 
sousedům. Tentokrát se našimi cíli staly zámek Moritzburg a město Drážďany. 12. května 
se na cestu vydalo 46 žáků 5. – 9. ročníku. 

 Německo nás přivítalo krásným počasím. Po pár hodinách cesty se před námi objevila nádherná 
budova zámku Moritzburg, který je pro nás zajímavý hlavně díky velice úspěšné pohádce Tři oříšky pro 
Popelku. Tu jsme si připomněli díky střevíčku, při jehož zkoušení jsme se náramně pobavili. Samostatná 
návštěva zámku byla také netradiční. Při interaktivní prohlídce jsme s využitím tabletů zjistili, jak v minulosti 
vypadaly komnaty zámku, jak probíhala slavnostní večeře, jaké oblečení se tehdy nosilo. Zúčastnili jsme se 
také honby za pokladem. 
 Poté jsme se přesunuli do Drážďan, kde nás čekala procházka historickým centrem města. Prohlédli 
jsme si Zwinger (nejslavnější komplex v Drážďanech), budovu Saské státní opery Semperoper, barokní kostely 
Hofkirche a Frauenkirche. Druhý zmíněný kostel jsme také navštívili. Interiér s ohromnou kopulí se nám velice 
líbil.  
 Do Čisté jsme se vrátili ve večerních hodinách plni nových zážitků. Zájezd jsme si všichni užili a už se 
těšíme na další.  

Markéta Kočová 
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____________________________________________________________________________ 

Přátelské utkání mezi školami ve stolním tenise  
4.5. a 18.5. sehráli žáci naší školy, kteří navštěvující kroužek stolního tenistu, se žáky ZŠ a MŠ Kožlany přátelské 
utkání ve stolním tenise. Turnaje proběhly jednou v tělocvičně v Čisté a jednou v Kožlanech. Turnajů se 
zúčastnilo čtyřicet sportovců, kteří si zaslouží pochvalu za pěknou hru, snahu a sportovní chování. Nejlepší 
sportovci byli oceněni diplomem a medailí.      
                                                  Všem žákům za reprezentaci děkuje M. Kruntová a K. Lauberová 
Výsledky ze ZŠ Čistá  

Chlapci 4. tříd + 5. třída děvčata    

1. místo  Matouš Váhala  

2. místo  Jakub Vopat  

3. místo  Vojta Novotný  

Celkem 11 žáků  Vojta Mudra, Maruška Průchová, Anet 
Marešová, Klárka Vopatová, Vašek 
Virág, Tadeáš Purger, Matyáš Kail  

  

Chlapci 5. třída    

1. místo  Jirka Švarc  

2. místo  Jakub Fidler  

3. místo  Honza Šiler  

Celkem 6 žáků   Ondra Průcha, Ondra Průcha, Vojta 
Štětina  

  

Chlapci 6. – 7. třída    

1. místo  Denis Bedenk  

2. místo  Ondra Šindler  

3. místo  Láďa Titlbach  

Celkem 9 žáků  Láďa Beneš, Honza Janich, Salman, 
Martin Babuška, Matyáš Mrzena, Filip 
Lendel  

  

Chlapci 8. – 9.     

1. místo  Jan Blecha  

2. místo  James Reed  

3. místo  Petr Kašpar  

Celkem 6 žáků   Robert Kalán, Šimon Lutišan, Denys 
Matinko  

 
Děvčata 8. – 9. třída    

1. místo  Natka Lehnerová  

2. místo  Adriana Hudcová  

3. místo  Liduška Mohylová  

Celkem 7 žákyň   Klárka Adámková, Magdalena Váchalová, 
Markét Rajská, Nikol Mahnertová  
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__________________________________________________________________________________________________

Úspěchy zdravotnického kroužku 

 Ani covid nezastavil činnost zdravotnického kroužku na naší škole. Kroužek pracuje pod vedením p. 
Boženy Vopatové od r. 2001. 
 V letošním školním roce se pravidelně scházelo každé úterý 14 dětí 1. stupně a každou středu 6 dětí 2. 
stupně. Vyvrcholením naší činnosti byla účast v okresním kole Hlídek mladých zdravotníků (dále jen HMZ). 
Bohužel, okresní kolo bylo organizováno Oblastním ČČK v daleké Mladé Boleslavi. Nejbližší okresy Rakovník, 
Beroun okresní kola neorganizovaly. Během covidu se na výuku první pomoci zapomnělo. 
 I když cesta do Mladé Boleslavi byla daleká, děti všechno výborně zvládly. 10. května v okresním kole 
získaly dvě 1. místa a jedno 2. místo. 

1. místo HMZ 1. stupeň: Bertík Novotný, Lukáš Fronk, Nikol Fidlerová, Kája Štětinová, Šárka Vopatová 
2. místo HMZ 1. stupeň: Oldík Pavlík, Anička Nguyen, Hanička Reedová, Viktorka Henzlová, Rozárka 

Malichová, Deniska Hedvičáková 
1. místo HMZ 2. stupně: Lucka Pavlisová, Nela Petržilková, Maruška       
       Wurmová, Ema Marie Novotná, Jan Švolba, Lucka Iblová 
Hlídky, které obsadily první místa, postoupily do krajské soutěže.  17. května v 6 hodin odjely děti 
reprezentovat naší školu a okres Rakovník do Kolína. Soutěže se zúčastnilo 14 nejlepších HMZ 
Středočeského kraje 1. a 2. stupně. Naše hlídka 1. stupně byla čtvrtá nejlepší a hlídka 2. stupně třetí. 
 Blahopřeji všem dětem. Věřte, dokážou poskytnout první pomoc a zavolat záchranku. Předvedly 
obvazovou techniku, transport zraněného, resuscitaci, práci s defibrilátorem, ošetření odřenin, popálenin, 
masivní krvácení atd. 
 Děkujeme za finanční sponzorské dary na dopravu místní organizaci ČČK a paní Ivance Kondelíkové. 
      Malí zdravotníci, Mgr. B. Vopatová 
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NAŠI 
ZASTUPITELÉ 

 

 

SPOLKOVÉ ZPRÁVY 

__________________________________________________________________________________________
Jako redakce Čisteckého zpravodaje jsme se rozhodli postupně představit nové 
zastupitelstvo, zvolené v podzimních komunálních volbách. Pro červnové číslo 
Čisteckého zpravodaje jsme s několika otázkami oslovili zastupitele obce, Mgr. 
Daniela Váhalu (48 let, kandidoval za Sdružení nezávislých kandidátů 
„Čistecka“) 
 
1.V zastupitelstvu nejsi žádným nováčkem, v tomto volebním období jsi ale nově 
předsedou sociálního výboru. Můžeš nám představit svůj plán, čemu byste se jako 
výbor chtěli věnovat? Je něco, co se již třeba povedlo?  
Ano, nejsem v zastupitelstvu nováčkem, už jsem toho zažil opravdu hodně a je také 
čas, abych poodstoupil brzy stranou a dal příležitost dalším. Předsednictví sociálního 
výboru jsem převzal s rozpaky, protože vnímám pozorně, jak se společnost 
v současnosti polarizuje a jak se lidské vztahy komplikují. Sociální výbor by měl tyto 
věci vnímat a vytvářet příležitosti, jak je zlepšovat. Pozornost si zasluhují všechny 
věkové skupiny obyvatel, protože každá z nich je něčím v současnosti zranitelná. 
Tohle všechno je taková teorie a velmi těžko se to převádí do praxe, alespoň mně se 
to tak jeví. Naštěstí jsem přebral výbor dobře zaběhnutý a mnoho iniciativ je již plně 
rozběhnuto a musím podotknout, že jsem byl velmi překvapen, co všechno se děje a možná se to ani neví. To 
ale není předmětem otázky. Chci ještě dodat, že výbor obce není výkonný orgán, ale iniciační, tedy ten, kdo 
dává podněty obci k tomu, co by být mohlo. To je potřeba vědět, abychom si mylně nemysleli, že členové 
výboru jsou všichni sociální pracovníci. Současně je ale potřeba, aby ve výboru byli lidé aktivní, schopní 
podávat podněty i sami něco realizovat. Takový team mám, a to považuji za první úspěch. Obracím se také na 
všechny obyvatele Čisté s tím, že každý z nás může pozitivně přispět ke společenskému klimatu tím, že bude 
vnímavý pro toho druhého, kdo je mu blízko. Sociální výbor tak vlastně mohou tvořit všichni obyvatelé všech 
našich obcí.  
 
2.Vidíš za dobu, kdy jsi zastupitelem, co se v Čisté povedlo, na co můžeme být pyšní, co tady funguje? 
Máme dobře fungující a komunikující obecní úřad, máme dostatek zájemců o práci v zastupitelstvu, máme 
v obci spoustu aktivních lidí, kteří pracují ve spolcích a mají i soukromé aktivity, které jsou zaměřené 
k ostatním lidem. Máme moderní školu plnou dětí. Mnozí obyvatelé pracují ve svém zaměstnání a umí i udělat 
něco navíc ve svém volném čase. Máme mnohé věci opravené a některé se opravují, nebo budou opravovat. 
Žijeme ve svobodné zemi. Všechno zmíněné i zapomenuté má ale také samozřejmě své mouchy. No a co, 
dodávám. To je proto, abychom na nic nikdy nebyli pyšní, protože pýcha předchází pád. 
 
3.Jsou naopak věci, které tě mrzí a co by bylo fajn, aby se změnilo – a máš nápady, jak na to? 
Jsou věci, které mne mrzí a bylo by fajn, aby se to změnilo. Když mám nápad, jak to změnit, tak ho realizuji. 
Někdy se to podaří lépe, někdy hůře, někdy můj nápad nemá žádnou odezvu a třeba ani okamžitý viditelný 
dopad. 
Obávám se ale, že otázkou míříš spíše ke konkrétním věcem. Vyberu jeden. Mrzí mne, že lidé často vyřknou 
soud dříve, než si prověří všechny okolnosti, zeptají se na podrobnosti, vyslechnou všechny strany. Nehledají 
pravdu, protože ví. To podle mne není dobře a jsme v tomto pokušení to takto dělat úplně všichni. Řešením je 
komunikace mezi lidmi, která jde ale ruku v ruce s nasloucháním tomu druhému. Snažím se o to, a taky mi to 
někdy nejde, protože lehké to není. 
_________________________________________________________________________________________________________________________________________________________ 
 

 

HASIČSKÉ OKÉNKO 
 
Vážení spoluobčané, v této rubrice 
se budete pravidelně setkávat s činností SDH, výjezdové jednotky obce Čistá. Budeme 
rádi za Vaše případné podněty k této rubrice. 
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 Výjezdová jednotka 
Zásahová činnost od 28.3. do 25.5.2023 
   Dne 31.3. 2023 v odpoledních hodinách došlo v důsledku silného přívalového deště k vypláchnutí ropných 
produktů z místní firmy. Ropná látka se rozšířila do ulice Jižní a cesty podél hřiště. Rovněž se látka dostala do 
kanalizace. Jednotka spolu s jednotkou HZS provedla zabránění dalšího šíření pomocí sorbentů a přírodních 
hrází. Jelikož se jednalo o havárii většího rozsahu, byl na místo povolán zástupce odboru Životního prostředí. 
Jednotky po konzultaci s tímto zástupcem a se starostkou obce provedly kontrolu čističky a provedly sběr 
použitého sorbentu. Rovněž bylo firmě nařízeno provést asanaci cesty u hřiště. Při tomto zásahu byl použit 
veškerý sorbent ve výbavě jednotky. Bylo zjištěno, že pro zásahy tohoto rozsahu není připravena na obci 
havarijní zásoba sorbentu. 
   Dne 14.5.2023 v nočních hodinách byl jednotce vyhlášen požární poplach do obce Zdeslav. Dle ohlášení 
požár rodinného domu. Již při příjezdu byl znatelný větší rozsah požáru. Jednotka se na místo dostavila jako 
první s oběma CAS. Po příjezdu bylo průzkumem zjištěno, že hoří přístavky u stodoly rodinného domu a 
částečné osobní vozidlo zaparkované vedle přístavku. Jednotka nasadila tři proudy v dýchací technice a 
zabránila rozšíření na stodolu. Rovněž provedla ochlazení osobního vozidla. Po dojezdu posilových jednotek 
byla provedena konečná likvidace požáru a dohašování skrytých ohnisek. Rovněž proběhlo částečné rozebírání 
těchto přístavků. Jednotka jako místní jednotka ponechána do ranních hodin na dohlídku. Po závěrečné 
kontrole termokamerou zásah ukončen a návrat jednotky. Díky dobré akceschopnosti jednotky došlo 
k zabránění rozšíření požáru na budovy. Tímto patří poděkování zasahujícím členům jednotky. 
  
Odborná příprava a údržba techniky 
U jednotky opětovně každou druhou neděli v měsíci a to 14.5. proběhla odborná příprava, zkouška a údržba 
techniky a agregátů. Při této odborné přípravě proběhl výcvik nositelů dýchací techniky v opuštěném 
kulturním domě, kde se simulovaly různé druhy zásahu v budově a záchrana osob. Zásah v dýchací technice se 
hned zopakoval při nočním zásahu. Tím došlo k použití všech dýchacích přístrojů u jednotky (8 ks ). 
Během měsíce proběhly povinné kondiční jízdy strojníků s CAS.  Byla provedena kontrola a zkoušky agregátů.  
V rámci odborné přípravy proběhly tréninky na požární soutěže. Zde se podařilo zapojit partu mladých kluků, 
kteří mají o činnost u jednotky a SDH zájem. Okrsek proběhl v obci Šípy dne 6.5. kde se družstvo mužů umístilo 
na 1. místě v čase 30,07 a družstvo žen bylo jako jediné v čase 43,12. 
Další závod s naší účastí byl u Berounky u obce Hlince, jednalo se o netradiční útok. Zde opět naše družstvo 
Čistá junioři na prvním místě a Čistá senioři na 3. místě. Takže poháry zůstávají nadále v Čisté. 
   Co se týče vybavení jednotky byla provedena reklamace 4 ks přileb Dräger, kde došlo při zásazích 
k olupování štítů proti sálavému teplu. Reklamace uznána, jednalo se o špatnou šarži. Jinak došlo při zásahu 
v obci Zdeslav k poškození 2 ks hadic C. Provedeno objednání metráže a hadice se navážou svépomocí, tím se 
ušetří finanční prostředky. 
    Rovněž v tomto období proběhla schůzka se starosty obcí, s kterými má obec smluvní vztah v zajištění 
požární bezpečnosti. Bylo provedeno seznámení a dohovor o financování jednotky a spolupráce starostů 
s jednotkou při události na jejich území. 
     Opětovně proběhla v květnu pieta k uctění památky obětem válek s položením věnců, kde jednotka držela 
čestnou stráž a položila věnce. 
Foto  Výcvik nositelů dýchací techniky                                                                        Příjezd k požáru v obci Zdeslav 
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Foto ze soutěží 

     
_____________________________________________________________________________ 

 

75. let od založení MS Javorna 
   V době 1. republiky a i po okupaci byly honitby pronajímány jednotlivým zájemcům. Toto se změnilo dne 18. 
prosince 1947, kdy byl tehdejší vládou schválen Zákon o myslivosti č. 225 s platností od 1. ledna 1948 a tímto 
byl sjednocen výkon práva myslivosti v celé tehdejší republice. Oddělil se výkon práva myslivosti spojený 
s vlastnictvím pozemků a tímto bylo umožněno vykonávat myslivost v podstatě všem zájemcům. 
   Na základě tohoto zákona byla dne 23. května 1948 svolána v Čisté ustavující schůze. Tehdejším honebním 
starostou byl p. Lomička a byli zvoleni členové výboru předseda Karel Krasenský, jednatel Josef Kromberger a 
pokladník Karel Liprt. Na ustavující schůzi bylo přítomno 18 osob. Byly prodiskutovány stanovy, tyto následně 
schváleny a tímto byla utvořena Myslivecká společnost v Čisté u Rakovníka. Zápis, stanovy a seznam členů 
byly odeslány na tehdejší Okresní národní výbor v Kralovicích a ke schválení na Zemský úřad v Praze, kde byly 
schváleny dne 9. listopadu 1948 a tímto byla společnost oficiálně založena. První členská schůze se uskutečnila 
dne 17. listopadu 1948 v hostinci U Bendlů, zde byli zvoleni další členové výboru společnosti. Místopředseda 
Josef Dušička, střelecký referent Emanuel Hotěk, myslivecký hospodář Jan Weicher, kynologický referent 
František Pavlas a člen výboru Jaroslav Zinke. Jako revizoři účtů byli zvoleni Antonín Šrajer a Jaroslav Korb. 
   Další členská schůze se konala 23. ledna 1949 v hostinci U Vajchrů. Zde se jednalo o znění smlouvy na 
pronájem čisteckých honebních pozemků o výměře 1262 ha. V dalším období Myslivecká společnost v Čisté 
uzavřela další smlouvy na honební pozemky, které zůstali volné. Jednalo se o Křekovice o výměře 177,64 ha, 
Zdeslav 357 ha, Strachovice 854 ha, Zelený důl 1015 ha a Nová ves 268 ha. Nájemné ze všech revírů činilo 
5.540,- Kč. 
   Každý člen společnosti měl v té době na starost 2 srnčí krmelce, 2 zaječí krmelce, 1 bažantí zásyp a 3 koroptví 
boudy. Byla povinnost účastnit se brigád na krmivo, údržbu zařízení a při ochraně zvěře při sečení pícnin. 
Každý člen musel odevzdávat společnosti ročně 10 vajec a 3 kg škvarků. 
   V letech 1949 – 1951 se ročně ulovilo 8 ks tetřevů, 16 tetřívků, 50 ks srnčí zvěře, 150 ks zajíců, 180 ks 
koroptví plus 100 ks odchytem a 50 ks bažantí zvěře. Naposledy byl tetřev loven v roce 1959 v počtu 2 ks a 
taktéž tetřívek v počtu 8 ks. Získaná zvěřina byla zhruba ze tří čtvrtin množství dodávána do Hospodářského 
družstva Kralovice, zbývající zvěřinu si odkupovali členové. Dodávky zvěře byly předepsané, pokud nebyla 
splněna, převáděl se dluh do dalšího roku. Pro příklad v roce 1952 byl schválen odstřel srnčí 48 ks, dodávka 
byla 29 ks. Zaječí zvěř odstřel 220 ks a dodávka 146 ks.  Ze škodné zvěře bylo ročně loveno 1 – 2 ks lišky, dále 
kuny, lasičky a tchoři. Z pernaté dravé byl loven jestřáb, káně, poštolka, krahujec, vrána, straka a sojka. 
V honitbě se každý rok kladlo jako nástraha na 300 ks otrávených vajec. 
   Na členské schůzi 6. února 1950 společnost schválila nákup dvou kusů kulovnic za 5.860,- Kč. Další kulovnice 
byla koupena od pana Vaňka z Kralovic. Tyto zbraně byli společné a mohli je užívat všichni členové, kteří 
nevlastnili kulovou zbraň. Kvůli výcviku ve střelbě společnost zřídila okrskovou střelnici na asfaltové holuby. 
V rámci brigád byla vybudována na Černé kočce, na poli Místního národního výboru a pana Heidenreicha. 
První střelecký závod proběhl 2. a 3. dubna 1951. 



 

 

  [9]   

 

Z HISTORIE 

PLACENÁ INZERCE 

   V roce 1957, vzhledem ke ztrátám na drobné zvěři při sečení pícnin, pořizuje společnost na návrh p. 
Krasenského dvě petrolejové líhně a v letech 1957 – 1961 je do honitby za pomoci domácích kvočen 
vypouštěno 120 – 200 ks kuřátek koroptví a kolem 50 ks bažantích kuřat z vysečených hnízd. 
   V roce 1961 dochází ke změně okresů a Čistá přechází z okresu Plasy do okresu Rakovník. Společnosti nebyly 
obnoveny některé smlouvy na honební pozemky a v důsledku tohoto společnosti zůstává pouze honitba 
v Čisté o výměře 1262 ha. Probíhá snaha o sloučení se společností v Břežanech, ta však sloučení odmítá a 
jednání se nezúčastňuje. Přesto byly obě honitby, na základě rozhodnutí okresních orgánů, sloučeny dne 12. 
července 1961, opět bez účasti myslivců z Břežan. Vznikla tak honitba o výměře 1606 ha, která byla 
pojmenována po honitbě čistecké. Břežanská společnost tímto oficiálně zanikla, avšak její členové sloučení 
stále neuznávali a vykonávali právo myslivosti v bývalé honitbě sami. Jednání a upozornění ze strany čistecké 
společnosti nebrali v úvahu, proto bylo dne 9.12.1961 na členské schůzi schváleno usnesení, aby jejich 
přestupky byly předloženy k projednání trestní komisi. Spory vyvrcholily při honu dne 17.12.1961, kdy se 
členové obou společností sešli v prostoru břežanské křižovatky. Došlo k ostrým slovním sporům a následnému 
zalehnutí s nabitými zbraněmi v ruce proti sobě. Celou záležitost musela urovnat tehdejší SNB a všem byl 
uložen peněžitý trest. 
   S příchodem roku 1962 byla svolána 20. ledna členská schůze, ale myslivci z Břežan toto opět bojkotovali, 
přestože byli seznámení s volbou nového výboru společnosti a bojkotovali i další jednání v průběhu roku. 
Postupem času se ale vzájemné vztahy mezi některými členy urovnávaly a společnými silami bylo dbáno na 
chov zvěře a péči o zvěř. 

…pokračování příště… 
__________________________________________________________________________________________________ 
 

V této rubrice chceme i tento rok přinášet světové události, tentokrát z let 
1903-2013, tedy končící 3. 
 

1953 
 
Prezidentem se stal komunista Antonín Zápotocký. Odstartovala měnová reforma, která ze dne na den 
připravila miliony lidí o jejich úspory – následovaly protesty, které byly ale např. v Plzni krvavě potlačeny 
Lidovou milicí. Nedaleko Hustopečí došlo k jednomu z největších vlakových neštěstí na našem území, při 
kterém zahynulo přes 100 cestujících. Zemřel diktátor Josif Vissarionovič Stalin. V USA byla objevena 
dvoušrobovnice DNA. Edmund Hillary jako první zdolal Mount Everest. Alžběta II. byla korunována královnou 
Spojeného království. V Sovětském svazu byla zkonstruována a vyzkoušena vodíková bomba. V tomto roce se 
narodili například herci Jaromír Meduna a Ivan Luťanský, zpěvačka Jana Kratochvílová, písničkář Jiří Dědeček, 
módní návrhářka Blanka Matragi, běžkyně na lyžích Gabriela Soukalová, zpěvák Dalibor Janda, herečka a 
manželka bývalého prezidenta Dagmar Havlová, zpívající bubeník Víťa Vávra, režisér Zdeněk Troška, kytarový 
virtuóz Lubomír Brabec, písničkáři Jarek Nohavica, Slávek Klecandr a Slávek Janoušek, herečka Libuše 
Šafránková, textařka Gabriela Osvaldová, herec a dramatik Antonín Procházka, filmový režisér Jim Jarmush, 
multiinstrumentalista Mike Oldfield, herci Pierce Brosnan a John Malkovich. Naopak v tomto roce zemřeli 
například komunistický prezident Klement Gottwald, malíř Karel Holan, malíř a grafik Emil Filla, americký 
kytarista Hank Williams, módní návrhář Guccio Gucci, či hudební skladatel Sergej Prokofjev. 

_____________________________________________________________________________ 

ZAHRADNICTVÍ BLACKÁ 
Prodej sadby, balkónové květiny, smuteční vazba           
                                                                                  každý den do 18 h 

NA PRODEJ  
Sazenice, bylinky, květiny - letničky i trvalky    Tel: 739 628 892 
 
NOVĚ rybíz, angrešt, maliny, ostružiny a okrasné trávy. 
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TOJE DOBŘE,  
TO JE ŠPATNĚ 

__________________________________________________________________________________________ 
 

 
 
 
 
 

 

                        
      1. Jaro v lese Březinka - Karel Korbelář  2. Návesní rybník – Hana Vítová           3. Jarní pohled – Hana Vítová 

__________________________________________________________________________________________ 

 
 

           
 
 
 

 
 
 
 
 
 

 
 
 
 
 
 
     
   

 
 
 
 

 
 

KVĚTNOVÉ VÝSLEDKY FOTOSOUTĚŽE 

 

To je dobře           
Stavění májky a oslava filipojakubské 
noci byla ve Zdeslavi velmi vydařená. 
Ještě teď tam mají jednu parádní 
návštěvnici.   
 
 
 
 

Děkujeme všem amatérským fotografům za zaslání květnových fotografií. Tentokrát se nám za měsíc duben sešlo 14 
krásných fotek. Do bodování fotografií jsme zapojili všechny zastupitele obce. Na všechny fotografie se můžete 
podívat do fotogalerie na stránkách obce. Vydejte si i na místa vzdálenější, fotografií z našich okolních obcí je 
pomálu.   
 

Máte něco na srdci? Něco se Vám líbí/nelíbí? Přispějte do této rubriky. Děkujeme všem přispěvovatelům. KV 

To je dobře           
Na startu pochodu Údolím 
Javornice se sešlo na 52 
turistů.  
Děkujeme pořadatelům. 

To je špatně      
Návštěva sakrální stavby může bohužel 
vypadat i takto.  

To je špatně      
Parkování aut je i v naší obci 
někdy velký oříšek. O to větší teď 
při budování kanalizace. 
Přesto si dejte pozor, aby auta 
nezasahovala do jakékoliv 
komunikace a dalo se bez 
problému projet.  
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TOULKY ČISTECKOU MINULOSTÍ 

Z HISTORIE OBCE ČISTÁ 

__________________________________________________________________________________________________
Nová rubrika kronikáře pana 
Jaroslava Sklenáře se zaměří na 
místní historii v obraze.  
 

            
 

1869 poštovní úřad 
Až do této doby bylo naše městečko přiděleno poštou do Kralovic. Kdy poslala městská rada v Čisté žádost o 
zřízení úřadu ministerstvu obchodu do Vídně není známo, ale 17. března 1869 bylo oznámeno otevření c.k. 
poštovního úřadu v Čisté, výnosem darovaným ve Vídni dne 29. ledna 1869. Tak získala Čistá poštovní úřad 
pro celý obvod, neboť poštovní úřady v té době byly pouze v Kralovicích a Plasích. Poštovní úřad byl zprvu 
umístěn na radnici a jeho poštmistrem byl ustanoven Leopold Guth. O něco později se pak na domě č.7 
objevila žlutá tabule s černými písmeny a s nápisem: C.K. POŠTOVNÍ A TELEGRAFNÍ ÚŘAD s orlíčkem, a pod ní 
černožlutá schránka na dopisy. O tři roky později v roce 1872 rozšířil poštmistr Guth službu i o dopravu osob, 
jejíž provozování poštovními dostavníky povolila rakouská císařovna Marie Terezie již roku 1850. Poštovní 
dostavník řízený postiliónem Krausem, měl také svůj pravidelný řád. Denně přijížděl o půl šesté večer 
z Rakovníka do Čisté, odkud přivážel zásilky, případně i osoby. V Kožlanech odevzdal zásilky a převzal další pro 
Kralovice a pro další poštovní úřady. Po jejich předání v Kralovicích a převzetí zásilek pro Kožlany a Čistou se 
vracel zpět, kam přijel asi kolem desáté hodiny dopolední. Odpoledne potom s jiným koňským spřežením 
nastoupil zase cestu do Rakovníka. V roce 1875 byl zaveden zásluhou pošmistra Gutha telegraf. Byla to 
vyjímka a pro Čistou přednost, když od 7. května 1875 byl poštovní úřad rozšířen i o telegrafní úřad. Teprve za 
deset let byly v kralovickém okrese kromě Čisté, telegrafní úřady v Kralovicích a Liblíně.  

____________________________________________________________________________ 
V městečku vypukl 25. 

listopadu 1745 velký požár, při 
kterém vyhořela stavení od staré 
fary č. 3 do č. 14. Byla to téměř 
celá strana Václavského náměstí. 
Oheň se snadno rozšířil, neboť 
stavení byla většinou dřevěná a 
krytá došky nebo šindelem. 

V roce 1864 vypukl v Čisté 
požár, který zachvátil několik 
stavení. 

 8. září 1904 uhodil blesk 
do jilmového stromu v č. 143, 
přeskočil na doškové stáje spojené 
s obydlím, které shořelo i se 
sousedními budovami č. 142 a 
143. Následkem prudkého deště 

shořely pouze tyto budovy a oheň 
se dále nešířil. 

V neděli 30. srpna 1910 
v odpoledních hodinách, udeřil 
blesk do dubového stromu na 
zahrádce č. 33, stojícího těsně 
vedle stodoly č. 34, která byla 
dřevěná, krytá došky, a ihned 
chytla. Požár přes rychlou pomoc 
sousedů, ale nedostatkem vody 
v místních studnách, se přenesl na 
jiné budovy tak, že shořelo 
s výjimkou zděné a tašky kryté 

stodoly č. 32, devět popisných 
čísel, která všechna shořela dříve, 
než hasiči dopravili vodu z rybníka. 
Stalo se totiž, že sací roura, hadice 
stříkačky byla na vrchní straně 
ohybu nepatrně poškozena a 
touto otevřenou dírkou vnikající 
vzduch nedovolil sát vodu. 

Při tomto požáru shořela 
stavení devíti popisných čísel 
Ferdinanda Bureše, Štěpána Uhra, 
Petra Hoťka, Donáta Šajnera, 
Václava Zemana, Františka 
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VÝPIS USNESENÍ 

Bobisuda, Jerolíma Kubičky, Ignáce 
Stanislava a Petra Bureše. Všichni 
pohořelí byli nemajetní a dostalo 
se jim od místního obyvatelstva i 
ze sousedních obcí, slušné 
podpory v penězích a naturáliích, 
neboť jim shořela i skromná 
úroda. Také Občanská záložna 
v Čisté pomohla svým příspěvkem. 
Shořelé domky stály zubatě za 
sebou, šikmo na směr sousední 
silnice, nově pak byly vystavěny do 
roviny. Při tomto požáru na 
Pavízkách, shořelo také velké 
množství dokumentů, u 
představeného společenstva 
smíšených živností Ferdinanda 
Bureše. 

Dne 20. března 1913 o 
druhé hodině noční, začalo hořet 
ve mlýně pana Antonína Kočky ve 
Strachovicích. Následkem silného 
větru shořel mlýn, obydlí a 
hospodářské budovy a také 
veškeré zásoby. Mimo domácího 
lidu se k hašení nedostavil nikdo, 
neboť oheň vypukl v noci a ze 
sousedních obcí následkem toho, 
že mlýn leží v údolí, nebyl oheň 
zpozorován. 

V neděli 2. října 1921 po 
jedné hodině odpolední vypukl u 
pana Proskovského v Čisté požár 

ve stodole, který zničil úrodu a 
vedle stojící kůlnu s uloženou pící. 
Hořící stodola sousedila 
s továrnou pana Kauderse, kde 
zápalné látky by mohly ohrozit 
další budovy v sousedství a proto 
hašení bylo zaměřeno tímto 
směrem. Některým občanům 
nebylo vhod, že byla chráněna 
továrna a chtěli hrubým křikem 
donutit hasiče k hájení kolny, ale 
hasiči nedbali křiku a nadávek a 
konali přesně nařízenou práci. 

V pondělí 20. března roku 
1933 v poledních hodinách se na 
Čistou snesla prudká větrná bouře. 
Déšť, sníh a kroupy padaly tak 
hustě, že se setmělo. Vichřice 
strhla přes dvacet metrů dlouhou 
střechu z kůlny v továrně pana 
Kauderse. 

V sobotu 23. ledna 1937 
večer se měl konat v Čisté ples 
agrární strany, ale nekonal se. 
V 19. hodin začalo náhle hořet 
v Břežanské bráně, ve stodole 
domkáře Jan Gutha č. 63. 
Poněvadž to byla stodola roubená 
z dřevěných trámů a krytá došky, 
byla okamžitě v plamenech. K této 
stodole v jedné řadě byly 
přistavěny štíty ještě dalších 
stodol, také dřevěných a krytých 

došky. Gůthův soused v č. 64 byl 
domkář František Krejza, vedle 
bydlela vdova Dvořáková, která 
pronajala stodolu sládkovi 
čisteckého pivovaru V. Padevětovi. 
Také další stodola č. 66 vdovy F. 
Kejlové, shořela úplně do základu 
na popel, jako tři sousední. Oheň 
byl zastaven přičiněním čisteckých 
hasičů, teprve na páté stodole 
cementáře Fr. Josefa Kejly, jehož 
stodola byla zděná a krytá 
taškami. Těsně k této stodole 
přiléhající dřevěnou doškovou 
stodolu, vdovy Tajblové se 
podařilo hasičům zachránit. Ve 
všech stodolách bylo plno slámy, 
jedině Krejsa a sládek Padevět 
měli ve stodole obilí. Stroje se 
přispěchajícím lidem podařilo 
vytáhnout, až na mlýnek patřící 
Padevětovi, neboť oheň se 
přenášel z jedné stodoly na 
druhou s takovou rychlostí, že ve 
dvaceti minutách byly všechny 
dřevěné stodoly v jednom ohni. 
Oheň byl založen asi ve stodole 
domkáře Gutha a stodoly, které 
byly dřevěné a doškové byly velmi 
nepatrně pojištěny a všechny jen 
do konce roku 1936. 

Jaroslav Sklenář, kronikář 
/redakčně bez zásahu/ 
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Výpis usnesení ze zasedání ZO Čistá č. 8 

ze dne 24. května 2023 
Návrh usnesení č. 76/23: ZO schvaluje návrh programu jednání 8. zasedání ZO. Pro - 10 všemi hlasy, Proti - 0, 

Zdržel se - 0; USNESENÍ č. 76/23 BYLO SCHVÁLENO. - Návrh usnesení č. 77/23: ZO schvaluje zhotovitelem 
projektu „Čistá je zelená“ firmu Hortus landscape s.r.o., IČ 09625534, Horní Hbity 21, 26263 Jablonná, jejíž 
nabídková cena díla bez DPH činí 436.809,05Kč a pověřuje starostku obce podpisem smlouvy o dílo. Pro - 10 
všemi hlasy, Proti - 0, Zdržel se – 0; USNESENÍ č. 77/23 BYLO SCHVÁLENO. - Návrh usnesení č. 78/23: ZO schvaluje 
návrh Směrnice pro zadávání veřejných zakázek malého rozsahu mimo režim zákona č. 134/2016 Sb., ve znění 
pozdějších předpisů v předloženém znění. Pro - 10 všemi hlasy, Proti - 0, Zdržel se – 0; USNESENÍ č. 78/23 BYLO 
SCHVÁLENO. - Návrh usnesení č. 79/23: ZO souhlasí se změnou územního plánu obce na základě žádosti p. K. H. 

Pro - 2  Votroubek J., Mgr. Váhala, Proti - 5, Zdržel se  -  3 Čebišová, Mgr. Razýmová, Pešek; USNESENÍ č. 79/23 
NEBYLO SCHVÁLENO. - Návrh usnesení č. 80/23: ZO schvaluje příspěvek Okresní pečovatelské službě Nové 
Strašecí o.p.s. na vyrovnání ztráty za rok 2022 ve výši 21.819,- Kč. Pro – 9, Proti – 0, Zdržel se  -  1 Pešek; USNESENÍ 
č. 80/23 BYLO SCHVÁLENO. - Návrh usnesení č. 81/23: ZO schvaluje Smlouvu o sdružených službách dodávky 
elektřiny ze sítí NN se společností ČEZ ESCO, a.s., dle přeložených podmínek na dobu určitou do 31. 12. 2024 a 
pověřuje starostku jejím podpisem. Pro - 10 všemi hlasy, Proti - 0, Zdržel se – 0; USNESENÍ č. 81/23 BYLO 
SCHVÁLENO.         
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